
 1 

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

PROTOKÓŁ 

Z OBRAD LV SESJI  

RADY GMINY SORKWITY 

z dnia 27 października 2023r. 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
     
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 2 

 
 

  
PROTOKÓŁ  

z obrad LV Sesji Rady Gminy Sorkwity 
z dnia 27 października 2023r. 

 
Transmisja obrad z LV sesji dostępne jest pod dresem: https://gminasorkwity.sesja.pl  
 
Czas trwania obrad: 09:00 – 10:25. 
W sesji udział wzięli: 
- radni Rady Gminy Sorkwity - wg załączonej listy obecności (nieobecni radni: Justyna Gałka, 
Marcin Krysiak), 
- sołtysi z terenu Gminy - wg załączonej listy obecności, 
- zaproszeni goście – wg załączonej listy obecności, 
- Wójt Gminy – Józef Maciejewski, 
- Skarbnik Gminy – Anna Łuciuk, 
- Sekretarz Gminy – Małgorzata Rzekanowska. 
 
Podjęto uchwały od Nr LV/386/2023 do Nr LV/388/2023                                                        
 

 
Streszczenie obrad: 

 
Przewodnicząca Rady Mariola Plichta dokonała otwarcia LV Sesji Rady Gminy Sorkwity, powitała 
Wójta Gminy, Sekretarza Gminy, Skarbnik, zaproszonych gości i pozostałe osoby biorące udział w 
sesji. W dalszej kolejności Przewodnicząca stwierdziła zachowanie prawomocności obrad przy 
obecności 13 radnych - na ustawowy skład Rady 15 radnych – lista obecności w załączeniu do 
niniejszego protokołu (załączniki nr 1 i 2), stwierdziła zachowanie prawomocności obrad. 
Następnie Przewodnicząca przystąpiła do realizacji porządku obrad, jak niżej: 
 
1. Otwarcie sesji i ogłoszenie porządku obrad. 
2. Zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z LIV sesji. 
4. Informacja o stanie i realizacji zadań oświatowych w Gminie Sorkwity w roku szkolnym   

  2022/2023. 
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a)  zmiany uchwały nr XLVI/327/2022 z dnia 21 grudnia 2022r w sprawie uchwalenia WPF 
Gminy Sorkwity na lata 2023-2032. 
b) zmiany budżetu Gminy Sorkwity na 2023r., uchwalonego uchwałą nr XLVI/328/2022 z 
dnia 21 grudnia  2022r.  
c) wyboru ławnika na kadencje 2024-2027. 
 

6. Interpelacje i wnioski radnych. 
7. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
8. Informacja Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie między sesjami. 
9. Sprawy różne. 
10. Zamknięcie sesji.                                                                                                                       
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Dot. pkt. Zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy zapytała czy są jakieś wnioski o zmianę w porządku obrad sesji.             
Z powodu ich braku przeszła do kolejnego punktu. Porządek obrad nie został zmieniony.  
 
Przyjęcie protokołu z LIV sesji   
 
Przewodnicząca Rady Mariola Plichta poinformowała, że protokół jest dostępny w Biurze Rady. 
Ponadto protokoły z sesji znajdują się na stronie BIP Gminy Sorkwity. Pytań i uwag nie zgłoszono, 
wobec powyższego przyjęcie protokołu poddała pod głosowanie imienne, w wyniku, którego został 
przyjęty 13 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”, 0 gł. „wstrzymuję się”; imienny wykaz głosowania stanowi 
załącznik nr 3.                                  
 
 
Dot. pkt.4 Informacja o stanie i realizacji zadań oświatowych Gminie Sorkwity w roku 
szkolnym  2022/2023 
 
Informacja w załączeniu do protokołu.  
 
Dot. pkt 5  Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
a) zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sorkwity na lata 2023-2032. 
 
Skarbnik Anna Łuciuk mówiła projekt uchwały, przedstawiła zmiany w WPF.  

Dochody ogółem zwiększono o 1 223 896,86 zł, z czego dochody bieżące zwiększono o 
1 205 563,86 zł, a dochody majątkowe zwiększono o 18 333,00 zł. Wydatki ogółem zwiększono o 
1 823 896,86 zł, z czego wydatki bieżące zwiększono o 1 633 146,86 zł, a wydatki majątkowe 
zwiększono o 190 750,00 zł. Wynik budżetu jest deficytowy i po zmianach wynosi -3 650 000,00 
zł. Przychody budżetu zwiększono o 600 000,00 zł i po zmianach wynoszą 8 926 367,00 zł. 
Rozchody nie uległy zmianie. 

Dokonano zmian w zakresie następujących przedsięwzięć: usunięto następujące przedsięwzięcia: 
Ugoda sądowa z osobą fizyczną o odszkodowanie . Z przedsięwzięcia Przebudowa drogi 
osiedlowej w msc Stary Gieląd usunięto wartości ,zadanie zostanie usunięte w następnej zmianie 
WPF  

Wprowadzono następujące przedsięwzięcia : 

1. Budowa zbiorników retencyjnych wraz z zagospodarowaniem terenu. 

2. Modernizacja i przebudowa infrastruktury drogowej na terenie Gminy Sorkwity. 

3. Modernizacja dróg w  Sorkwitach i Rybnie gm.Sorkwity. 

4. Remont świetlicy wiejskiej w Maradkach. 

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła komisje o opinie w sprawie uchwały: 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. Z powodu braku głosów w dyskusji  poddała pod 
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głosowanie imienne przyjęcie projektu uchwały w ww. sprawie – uchwała została podjęta 
następującą proporcją głosów: 13 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”, 0 gł. „wstrzymuję się”; imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 3 (uchwała Nr LV/386/23). 
 
b) zmiana budżetu gminy na 2023r. 
 
Skarbnik Anna Łuciuk omówiła projekt uchwały, poinformowała o zmianach w budżecie.  
Budżet Gminy po zmianach wynosi: 

 - dochody w kwocie  40.116.114,89 zł 
w tym: dochody bieżące  27.443.754,78 zł 

  dochody majątkowe - 12.672.360,11 zł 
- wydatki w kwocie - 43.766.114,89 zł 
w tym : wydatki bieżące - 26.917.720,03 zł 

   wydatki majątkowe - 16.848.394,86 zł 
Deficyt budżetu gminy w wysokości 3.650.000,00 zł zostanie pokryty przychodami z lokat 
bankowych wolnych środków jako nadwyżki wolnych środków pieniężnych na rachunku bieżącym 
budżetu z lat ubiegłych w kwocie 1.000.000,00 zł. Wolnych środków jako nadwyżki wolnych 
środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczeń kredytów                      
i pożyczek z lat ubiegłych w kwocie 2.431.604,33 zł . Spłaty udzielonej w 2022r. pożyczki w 
kwocie 83.995,67 zł. Wolnych środków jako nadwyżki wolnych środków pieniężnych na rachunku 
bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków  nimi finansowanych  
związanych ze szczególnymi  zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych 
ustawach w kwocie 134.400,00 zł.  

Przychody budżetu w wysokości 8 926.367,00 zł, rozchody w wysokości 5.276.367,00 zł,  

Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła komisje o opinie w sprawie uchwały: 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. Z powodu braku głosów w dyskusji  poddała pod 
głosowanie imienne przyjęcie projektu uchwały w ww. sprawie – uchwała została podjęta 
następującą proporcją głosów: 13 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”, 0 gł. „wstrzymuję się”; imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 3 (uchwała Nr LV/387/23). 
 
c) wyboru ławnika na kadencje 2024-2027 
 
Przewodnicząca na początek poprosiła radnych aby zgłosili się do Komisji skrutacyjnej, która 
przeprowadzi wybory ławnika.  Do komisji zgłosili się : Przewodnicząca Mariola Plichta , Radny 
Zygmunt Duda i Radna Barbara Zmitrowicz - Wiszniewska.  Po zgłoszeniu się kandydatów  
poddała pod głosowanie imienne zamknięcie listy kandydatów do komisji skrutacyjnej.  
 
Lista kandydatów do komisji skrutacyjnej została zamknięta następującą proporcją głosów: 12 gł. 
„za”, 0 gł. „przeciw”, 0 gł. „wstrzymuję się”; 1 gł „ nie oddał głosu” imienny wykaz głosowania 
stanowi załącznik nr 3 
                               
KOMISJA SKRUTACYJNA: 

1. Mariola Plichta – Przewodnicząca 
2. Zygmunt Duda- członek 
3. Barbara Zmitrowicz- Wiszniewska – członek  
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                          OGŁOSZONO 10 min przerwy 9:30-9:40 
 
Komisja skrutacyjna przeprowadziła wybory na ławnika. Z przeprowadzonych wyborów 
sporządziła protokół, który odczytano na sesji. Przewodnicząca Rady Mariola Plichta odczytała 
projekt uchwały w sprawie wyborów ławnika na kadencję 2024-2027 poprosiła komisje o opinie w 
sprawie uchwały: 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. Z powodu braku głosów w dyskusji  poddała pod 
głosowanie imienne przyjęcie projektu uchwały w ww. sprawie – uchwała została podjęta 
następującą proporcją głosów: 13 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”, 0 gł. „wstrzymuję się”; imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 3 (uchwała Nr LV/388/23). 
 
 
Dot .pkt. 6 Interpelacje i wnioski radnych. 
 
Radny Stanisław Ochnik – zgłosił aby wystosować pismo do PZD o wycinkę poboczy i gałęzi na 
drodze  Burszewo -Wola., oraz do ZGK Sp z o.o Warpuny o wycinkę poboczy droga na kolonię.  
Radny Manfred Zembowski-  zgłosił problem przeciekającego dachu na świetlicy                       
w Choszczewie.  
Radna Maria Gałązka- zgłosiła aby wystąpić z wnioskiem do PZD: 
- o naprawę drogi Sorkwity-Maradki i Sorkwity- Jędrychowo, załatanie dziur. 
- ustawienie znaku ostrzegawczego przy wjeździe do Jędrychowa od drogi 16-tki , gdyż przy    
   wyjeździe z placu robót zrobiła się wielka dziura.  
- wycinka starych suchych topól na drodze do Jędrychowa.  
- nakaz demontażu dwóch bram ustawionych na drodze gminnej ( Hotel in Park)  
- zakończenie konkursu wieńca dożynkowego.  
- uwzględnienie w ramach naprawy pogwarancyjnej na odcinku asfaltu położonego w  
   ubiegłym roku też jest tąpniecie.  
Radny Zygmunt Duda- zgłosił wniosek o wystosowanie pisma do PZD o  naprawę dróg 
powiatowych Rybno-Kozłowo.  
Radny Cezary Piotrowski-  wystosować pismo do PDZ aby zwrócili uwag na drogę Warpuny -
Mrągowo za znakiem Zyndaki-Kolonia droga zaczyna się psuć. Droga za P.H.. remontowana przez 
Strabag w tamtym roku – nastąpiło tąpniecie jeśli jest na gwarancji być może wykonawca to 
uwzględni.  
 
Dot.pkt.7 odpowiedzi 
 
Wójt udzielił odpowiedzi  
 
Dot.pkt.8  Informacja Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie między sesjami 
 
Od ostatniej sesji na której została przedstawiana informacja wójta wydano 10 zarządzeń                    
i przygotowano 3 projekty uchwał. Kolejno Wójt uczestniczył w: 
03.10 -podpisaniu umowy na realizację modernizacji ul. Młynowej i ul. Żytniej w Warpunach 
04.10- spotkaniu roboczym z Dyrektorami Szkół , dla którym organem prowadzącym jest Gmina  
       Sorkwity. 
05.10- spotkaniu na zaroszenie Marszałka Woj.Warm.-Maz. w Szymanach w sprawie nowych   
       inwestycji na lata 2024-2027. 
07.10- dożynkach wiejskich w Jędrychowie. 
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12.10- obchodach Dnia Edukacji Narodowej w SP Sorkwity  
13.10- spotkaniu z emerytami oświaty , odbiorze drogi w Zyndakach. 
14.10- obchodach Dnia Edukacji Narodowej w SP Warpuny  
19.10- pasowaniu klas I SP Warpuny i SP Sorkwity. Przeglądach pogwarancyjnych pomostów w  
       Kozłowie i Rybnie.  
26.10-spotkaniu roboczym w sprawie zatwierdzenia ostatecznej wersji projektu budowy Sali  
       gimnastycznej w Sorkwitach.  
 
Dot.pkt 9 Sprawy różne 
 
Przewodnicząca Rady Mariola Plichta poprosiła aby wyjaśnić i zakończyć sprawę konkursu na 
wieniec dożynkowy, który został unieważniony.  
 

WNIOSEK 
Uczestnikom biorącym udział w konkursie wypłacić równe nagrody. 

 
Ilość uczestników 12 , kwota do rozdysponowania 10.000 zł. 
 
Nie wszyscy radni zgodzili się na taka propozycją.  
Przewodnicząca zaproponowała, aby sołectwom Jędrychowo, Rozogi, Stary Gieląd i Choszczewo 
przyznać po 1000 zł, a wszystkim pozostałym uczestnikom po 700 zł. ( Zyndaki, Pustniki, Maradki, 
Gizewo, Rybno, Sorkwity, Warpuny)  
 
Poprosiła o przegłosowanie wniosku: 
za-  11 radnych 
przeciw-  0 radnych 
wstrzymało się-  2 radnych 
nieoddanych-  0 radnych 
 
 
Wniosek został przegłosowany.  
 
 
Dot.pkt.10 Zamknięcie sesji  
 
W związku z wyczerpaniem spraw z porządku obrad LV Sesji Rady Gminy Sorkwity, 
Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła zamknięcie obrad. 
 
 
 
  Protokół sporządziła:                                                              Przewodnicząca Rady Gminy                                                                                     
  Magdalena Krawczyk                                                                  Mariola Plichta 
 


